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Vážení spoluobčané, 
Dovolte mi, abych Vás jménem svým a jménem zastupitelstva 
obce pozdravil a popřál v již jarních měsících hodně elánu a 
pohody. 
Tentokrát bych svůj příspěvek začal jednou nepříjemnou 
zprávou, která se stala 3. března 2014. Jak jistě všichni víte, 
došlo k požáru chaty Libušín na Pustevnách, která je jedním z 
architektonických Jurkovi čových skvostů na území Valašska. 
Touto událostí se zvedla mezi lidmi vlna solidarity a již dnes se 
od občanů Valašska vybralo více než jeden milión korun. 
Ihned po požáru se sešli zástupci okolních obcí včetně Vigantic 
společně s vedením Valašského muzea v Rožnově p. R. a 
dohodli se na podpoře obnovy Libušína. Momentálně ještě 
není vyčíslena částka, kterou obec Vigantice obnovu podpoří, 
buď finančně nebo materiálně. O tom Vás budu informovat v 
dalším vydání. Chtěl bych poděkovat těm, kdo již podpořil 
nebo se chystá podpořit obnovu Libušína a na Velikonoční 
výstavě, která se koná 12. Dubna bych chtěl iniciovat finanční 
sbírku. Tímto bych Vás chtěl pozvat na tradiční „Velikono ční 
výstavu“.  

Nyní se pojďme ohlédnout za zimním obdobím.  Zima byla po 
delší době hodně neobvyklá a s přibývajícími slunečními 
paprsky nás toto počasí vybízelo k různým činnostem. Jistě 
každý zvážil, zda je v únoru potřeba zametat chodníky apod. 
To bylo jen v nadsázce, ale dnes tady máme jaro a práce jsou v 

jednom proudu. Co se týče zimní údržby, tak letos to 
pro silničáře, alespoň v naší obci, nebyla moc úspěšná 
sezóna. Zato již dříve zmiňovanou akci „ Relaxační 
zóna – Horní Dráhy II „ jsme mohli s předstihem začít 
realizovat. Díky příznivému počasí se v této akci 
podařilo zabezpečit nechtěné přítoky kanalizace do 
bývalé retenční nádrže a následně zasypat zbylou část 
nádrže. V současné době je již podoba parku zřejmá a 
dochází k vysazování stromů, keřů a k výsevu trávy. 
Věřím, že to bude další místo k případnému odpočinku 
a zkvalitnění prostředí v naší obci při rodinných 
procházkách. 
Další větší akcí je připravované zateplení a výměna 
oken v ZŠ a MŠ Vigantice, na kterou je již vydané 
stavební povolení. V průběhu dubna bude konečné 
potvrzení přidělení dotace ze SFŽP. Realizace je 
plánována na letošní prázdniny, tak věřím, že se vše 
podaří zvládnout. Další akcí je již dříve zmiňovaná 
revitalizace centra obce. Momentálně se vyřizují 
podklady na stavebním úřadu. Dále se plánuje nový 
přechod u Základní školy spolu s jeho osvětlením. Na to 
je již také vydané rozhodnutí.  
Co se týče dalších prací, které jsou naplánovány na 
letošní rok, tak Vás budeme průběžně informovat v 
našem zpravodaji nebo prostřednictvím webových 
stránek naší obce. Chtěl bych některé z Vás, kteří máte 
možnost sledovat webové stránky Vigantic, vybídnout k 
možné komunikaci, kdy můžete napsat svůj dotaz, 
připomínku, radu apod. Rád bych byl s Vámi i na této 
úrovni v kontaktu. 
Nyní mi dovolte, zmínit se o dalším mezníku v historii 
obce Vigantice. 29. června 2014 se koná oslava 100 let 
postavení kaple ve Viganticích. Další podrobnější 
informace o oslavách a dalších doprovodných akcích se 
dočtete v příspěvku farnosti. Akorát v ěřím, že nám 
bude přát počasí. 
Vážení spoluobčané, chtěl bych Vám popřát mnoho 
spokojených a pohodových dní jara a budu se těšit na 
další setkání s Vámi. S pozdravem 

                                                                                                                                                      starosta obce Vigantice: Aleš Depta 

Slovo starosty 



 

 
U S N E S E N Í 
20. zasedání zastupitelstva obce Vigantice konaného dne 6. února 2014 
Zastupitelstvo obce po projednání bere na vědomí kontrolu usnesení 19. zasedání ZO. 
  
 20/136 bere na vědomí zprávu o hospodaření obce Vigantice za rok 2013, tak jak ji přednesl předseda finančního výboru. Příjmy 
celkem 16 780 902 Kč, výdaje celkem 13 252 131 Kč. Rezerva na účtu obce k 31.12.2013 činí 15 838 035 Kč. 
20/137 bere na vědomí usnesení vlády č.960 z 18.12.2013, kterým se mění nařízení vlády č. 37/2003 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů, o odměnách za výkon funkce členů zastupitelstva. V souladu s tímto usnesením s  účinností od 1.1.2014 stanovuje 
měsíční odměny neuvolněným členům Zastupitelstva obce Vigantice v maximální výši dle nařízení vlády č. 37/2003 Sb., v platném 
znění.    
20/138 deleguje v souladu s §84, odst. 2, písm. f), zák. č. 128/2000 Sb., zákona o obcích, jako zástupce obce Vigantice na valnou 
hromadu společnosti Valašská vodohospodářská a.s. starostu obce Aleše Deptu. Jako náhradníka deleguje místostarostu obce Pavla 
Gálika. 
20/139 zmocňuje starostu obce Aleše Deptu k podpisu smlouvy o díle s vybraným dodavatelem investiční akce “Revitalizace 
centra obce Vigantice“. 

 
• 31.1.2014 kontrolní výbor, jehož členové 
pracovali v inventarizační komisi a prováděli v 
průběhu měsíce ledna roční inventury, se sešel k 
vypracování „Inventarizační zprávy za rok 2013“ 
a k podpisům inventarizační dokumentace. 
             Předseda kontrolního výboru: Miroslav Janík 

  
• 29.1.2014 se výbor sešel k vypracování zprávy o 
hospodaření v obci v roce 2013 pro 20. zasedání 
Zastupitelstva obce Vigantice 6.2.2014 (viz. 
Usnesení 20. zasedání). Z vypracovaného rozboru 
hospodaření, kromě jiného, vyplývá i potěšující 
fakt, že se v příjmové části podařilo obci v 
loňském roce získat v balíku daní z příjmů 
fyzických a právnických osob a podílu na 
příjmech z DPH rekordní sumu 11 072 073 Kč. 
                    Předseda finančního výboru: Petr Klust 

 

Usnesení z jednání zastupitelstva obce 

Z činnosti výborů 

Kontrolní výbor 

Finanční výbor 
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Kulturní komise připravuje na příští 
týdny dvě akce. První je už tradiční 
jarní výstavka, tentokrát s označením 
„Velikonoční výstava“. Exponáty, 

tedy různé velikonoční ozdoby 
doplněné o jarní květiny a muškáty 
budou k vidění i ke koupi 
v prostorách obecního úřadu ve 
Viganticích. 
Druhá akce je novým počinem 
kulturní komise. Zájezd do polských 
Pisarzowic je organizován s finanční 
podporou obce a na místě samotném 
se účastníci zájezdu mají opravdu na 
co těšit. Sortiment obrovský, ceny 
velmi příznivé a jednání bez 
sebemenších problémů. Co nás 

návštěvníky okamžitě upoutá je řešení těchto center. Je vidět, že to jsou skuteční zahradníci. Nenechte si ujít japonskou zahradu.  
  
                                                                                                                                                              Předsedkyně kulturní komise: Hana Foltasová 

Podle matriky bylo k zápisu pozváno 
13 dětí s trvalým bydlištěm ve 
Viganticích, z toho 3 zde ovšem 
nebydlí. Dvě bydlí v Rožnově pod 
Radhoštěm, do školky nechodily a jsou 
přijaty v Rožnově, jedna bydlí ve 

Valašské Bystřici – dítě tudíž bylo u zápisu tam, matka se 
telefonicky omluvila. Další dítě bylo omluveno, protože mladší 
sourozenec chodí do školky v Rožnově a maminka říkala, že je 
to pro ně jednodušší a ani by to časově nezvládala. K zápisu se 
rovněž nedostavilo jedno dítě, které bylo omluveno pro nemoc. 

K zápisu tedy přišlo 8 dětí, z toho 2 žádají o odklad. 
Předpoklad tudíž je 6 dětí do 1. ročníku, neví se ještě o dítěti 
omluveném pro nemoc (tzn. možná 7 dětí). 
Předpokládaný počet dětí ve škole pro školní rok 2014/2015: 
Nyní máme 30 dětí (6 odejde – 5 čtvrťáků + jeden třeťák), 
přibude 6 prvňáků + možná jeden třeťák. 
Škola by tedy mohla mít pro školní .rok 2014/2015 následující 
počet dětí.: (30 – 6) + 7 = 31 tzn. přibližně stejný stav jako v 
tomto školním roce 2013/2014. 

                                                                                                                                                       Ředitel ZŠ a MŠ Vigantice: Mgr. Jaroslav Hrbáček 
 

Lyžařský kurz na Bílé se konal od 6. 1. do 10.1. Sněhové 
podmínky nebyly sice úplně výborné, ale my jsme absolvovali 
týden plný radosti. Všichni začátečníci zvládli první jízdy na 
lyžích a na konci týdne jsme mohli sledovat, co se naučili. 
Měli jsme také 6 dětí, které zvládly jízdu na snowboardu a 
některé už chtějí jezdit jen na snowboardu. V pátek se konaly 
závody všech lyžařů za velké účasti a podpory všech rodičů. 
Bezpečně do školy - preventivní akce pro žáky školy i školky 
proběhla 15.ledna. Povídat o bezpečnosti a chování na silnici k 
nám přišli pánové Malcharčik a Patík. Využili pro prezentaci i 
interaktivní tabuli, na které mohli ukázat nebezpečné situace 
na silnici. Děti dostaly na závěr bezpečnostní prvky na oděv 
nebo aktovky. Policisté navštívili i děti ve školce a ptali se jich 
na jejich jména a bydliště, v případě, že by se ztratili. 
Školní olympiáda - naše děti jsou pohybově nadané, a proto 
jsme uspořádali v době konání zimních olympijských her v 
Soči, školní miniolympiádu. Soutěžili jsme ve slalomu, 
rychlobruslení, biatlonu a hokeji. Disciplíny jsme přizpůsobili 
podmínkám v naší tělocvičně. Všichni nadšeně soutěžili a byly 
to pěkné pohybové chvíle. Výtvarně jsme vyzdobili nástěnku u 

tělocvičny siluetami sportů, které byly na olympiádě, a každý 
den jsme sledovali naše úspěšné olympioniky. 

Rychlostní skládání puzzlí - každý rok si měříme síly i ve 
skládání puzzlí. Letos proběhlo skládání 27.2. Byly dvě 

Z činnosti komisí 

Kulturní komise 

Základní škola a Mateřská škola Vigantice 

Zápis do 1. ročníku dne 5. 2. 2014 

Co se děje ve škole? 



 

skupiny 1. a 2. ročník, kde se na 1. místě umístil Šimon 
Pavlica a 3. a 4. ročník, kde obsadila 1. místo Míša Zezulková. 
Od 3. 2. do 14. 2. jsme měli na souvislé pedagogické praxi ve 
školní družině naši bývalou žákyni Nikolu Paprskářovou. 

Vyzkoušela si v praxi práci vychovatelky a byla nadšena tím, 
jak s ní děti spolupracovaly. 

                                                                                                                                                                              Za Základní školu: Hana Foltasová  

 

I když kalendářní jaro ještě nezačalo, mohla bych napsat „jarní 
zpravodajství“. Takové počasí, které v zimních měsících 
kralovalo, takové snad nikdo nepamatuje. Vždyť my jsme s 
dětmi ani jednou neužili pořádných zimních radovánek!  Ještě 
že nám přál alespoň mráz v Bílé, mohli tedy zasněžovat 
umělým sněhem. A dětem, které začátkem ledna absolvovaly 
lyžařskou školičku, těm bylo jedno, zda je sníh umělý či pravý. 
Hlavně že se na něm dobře lyžovalo!  Všichni zvládli lyže ve 
své kategorii na jedničku a medaile je neminula. ☺ 

Letos jsme uspořádali karneval pro děti už 30. ledna a dobře 
jsme udělaly, téměř všechny si karnevalový rej se vším všudy 
užily. V masce, s pohádkou, s hostinou, tancováním i 
soutěžením. Hned na to se postupně objevily u dětí neštovice a 
docházka do MŠ hodně poklesla. Vyšlo nám to! ☺ 
Celý dosavadní školní rok jsme se s předškolními dětmi 
připravovali na zápis do 1. třídy. Vzdělávání dětí ve smíšeném 

oddělení je obtížnější, díky věkově rozdílných skupinám. Toho 
s paní učitelkou také využíváme a často pracujeme pouze se 
skupinou těch nejstarších, plníme cíle a úkoly dané Rámcovým 
vzdělávacím programem pro předškolní vzdělávání. Aby 
uspěly u zápisu a byly školně připravené. Tady ale nesmím 
zapomenout na rodiče, je vidět, že se svým dětem věnují a ty 
často překvapí znalostmi a vědomostmi, které získají pouze 
doma. Zápis ke školnímu vzdělávání proběhl na naší škole 5. 
února a všichni naši předškoláci byli přijati. (všichni, kteří se 
účastnili zápisu, ať už v Rožnově pod Radhoštěm nebo na 
Hutisku-Solanec). Nyní je na rodičích, zda dítě do školy 
nastoupí či ne, zda zažádají o odklad školní docházky. 
Konečné rozhodnutí je na nich. 
Aby měly děti i jiné zážitky z mateřské školy, nejen ty, co jim 
můžeme nabídnout, občas zveme divadlo. Tentokrát přijeli v 
únoru. S nesmírným citem i humorem, znalostí dítěte, aby je to 
nejen pobavilo, ale i poučilo, přijíždí divadélko Bublanina z 
Oznice. Jejich kulisy a loutky jsou kouzelné, hlas a zpěv k 
vyprávění jsou úžasné a bavily se nejen děti ze školky, také 
děti školní. Toto divadélko je opravdu velmi hezké, pro děti a 
dětem blízké. Taky pěkný zážitek jsme měli z divadla v 
Rožnově pod Radhoštěm, je to vždy takový bonus „jsem 
předškolák“, můžu trošku více než menší kamarádi. (Oni ti 
menší do stejných výhod dorostou. ☺  ). 26. února jsme tady 
viděli pohádku O Zlatovlásce, 11. března Kolotoč pohádek.  
Tolik z naší školky. V dalších třech měsících nás čekají samé 
hezké věci, ale o tom až příště. Zbývá mi popřát krásné jarní 
dny a hodně zdraví v nich! ☺. 
                                          Za Mateřskou školu : Dana Barošová

 

 
Velkou změnou letos prošel Hasičský ples, 
který se konal ve stylu maškarním. Po počátečních rozpacích, jaký bude o ples zájem, se povedl. 
Návštěvnost byla zhruba stejná jako v loňském roce, na klasickém plese. Masek přišlo požehnaně, v 
převleku bylo cca 90% zúčastněných. K vidění byly pohádkové bytosti, nadpřirozené bytosti, dávní 

hrdinové, ale i ovoce, do kterého by se člověk nejraději hned zakousnul ☺. 

Krátké zpravodajství o naší mateřské škole 

Sbor dobrovolných hasičů Vigantice 

Maškarní ples pro děti i dospělé 



 

Následující den, tedy 16. 2. se konal maškarní ples pro děti. 
Dětí přišlo požehnaně, v různorodých maskách, ale 
převážně se převlékly za oblíbené pohádkové či seriálové 
hrdiny. Velkým zpestřením byla maska koně, či kočárek 
předělaný za hasičské auto. 
Oba plesy se náramně vydařily a doufáme, že příští rok 
budou stejně vydařené, ne-li ještě lepší ☺. 

 
Letošní novinka ve sportovním životě Vigantic, je 
uspořádání hasičské soutěže, která se bude konat 10. května 
ve 14 hod. na místním fotbalovém hřišti. Soutěžit se bude v kategoriích – muži, ženy a veteráni. Oficiální start prvního družstva 
bude ve 14 hodin. Doufejme, že počasí i další okolnosti, budou stát při nás a vše vyjde tak jak má, bez jakýchkoliv kolizí či úrazů. 
                                                                                                                                                        Za družstvo žen a mladé hasiče: Petra Slováčková 

Skončila nám zasněžená zima a my, fotbalisti, se 
nemůžeme dočkat zahájení jarní části sezony 2013-
2014. Příprava vrcholí a dne 30. 3. 2014 to všechno 

vypukne prvním zápasem. Sezonu nám začnou naši muži, kteří si pro první body 
jedou do Boršic.  
Staří páni se v zimní přestávce připravovali na sezonu v místní tělocvičně. 
Vzhledem k tomu, že se našich seniorů moc na tréninkových jednotkách nesešlo, 
tak napadlo kapitána Radka Kedroně, že by se místo fotbálku věnovali jízdě na 
koni a proto již na své zahradě nasadil živý plot, kterému začal říkat TAXIS. 
Taktéž už byl v koňském bazaru a jednoho si vyzkoušel. K tomuto si přibral člena 
zdejšího mysliveckého sdružení Petra Černobilu. Fotografie je tohoto důkazem. 
Mužům se v zimní přípravě tradičně moc nedařilo. Sehráli několik přípravných 
utkání. Generální zkouška na sezonu se odehraje ve Vsetíně dne 22. 3. 2014. Z 
mužstva přes zimní přestávku odešel do Rožnova pod Radhoštěm Milan Náměstek 
a Renda Bolf, na Dolní Bečvu by měl na hostování odejít Aleš Křiva a na Hutisko 
Solanec šel zkusit štěstí Radim Vokáč se svým bratrem Zdeňkem, kde se svým 
taťkou vytvoří tzv. Hutiský trojlístek.  Zpět na Dolní Bečvu se vrátil Radek Růčka. 
Do Vigantic se vrátil Zdenek Poubský, do přípravy z dorostu naskočil Jarda 
Paprskář a Pavel Baron, ze Synotu přišel na hostování David Řepka, z Valašského 
Meziříčí Miroslav Türscherl. Trenéry zůstali Martin Nerad a Jarda Křiva. 
Mužstvo dorostenců stále trénuje Jarda Paprskář a Bob Šulák. Zimní přípravu 
mužstvo prodělalo střídavě v tělocvičně a místním fotbalovém areálu. Přes zimu 
nepřibyly žádné nové tváře. Kluci začínají herní přípravu svým soustředěním v 
Rožnově pod Radhoštěm. První domácí zápas mají dne 6. 4. 2014 v 10.00 hodin. 
Starší žáky trénuje David Bolcek společně s Ivanem Babincem. Kluci taktéž v 
zimě trénovali v místní tělocvičně. Přes zimu kluci nehráli žádný turnaj.  Kluci se 
rozhodli pro přípravu bez turnajů, jelikož v minulosti byly problémy se složením 
mužstva, jelikož většina kluků přes zimu ráda lyžuje a tudíž víkendy byly po 
stránce docházky dosti problematické. Starší žáci začínají svá utkání na domácí 
půdě dne 5. 4. 2014 ve 13.00 hodin. 
Starší přípravku trénuje Pavel Šturala a Martin Nerad. Kluci přes zimu trénovali v 
místní tělocvičně a účastnili se několika turnajů. Jako ostatní mládežnická družstva 
má Pavel s Martinem kolem 15ti dětí. První zápas v domácím prostředí odehraje starší přípravka v sobotu dne 26. 4. 2014 v 10.00 
hodin. 

Hasičská soutěž 

FK Modrá Hv ězda Vigantice 

FK Modrá Hv ězda před jarem 2014 

Zveme naše příznivce na mistrovská utkání jara 2014 i na další sportovní akce, které v tomto roce pořádáme. 



 

Mladší přípravka to jsou naši nejmladší fotbalisti. Trénuje je Pavel Sedlák a náš rodák Radek Vašek. Oba noví trenéři převzali 
mladší přípravku v listopadu 2013 v počtu 20 dětí, respektive 19 chlapců + 1 dívka. Radek Vašek dále uvedl, že bez přestávky 
pokračovali v trénincích celou zimu a to v místní tělocvičně. Snaží se navázat na to dobré, co již v dětech bylo a snaží se podpořit 
jejich radost z fotbalu a týmového ducha. V rámci přípravy sehráli v průběhu listopadu a prosince 2013, února a března 2014 čtyři 

zápasy s týmem Dolní Bečvy a 3 zápasy 
se Zašovou. V listopadu se zúčastnili 
silně obsazeného turnaje r. 2006 a ml. v 
Zašové (Sigma Olomouc, Zlín, Val. 
Meziříčí...). Tam obsadili sedmé místo, 
přesto výsledky byly velice těsné 
(prohráli max. o 1 branku a uhráli 2 
remízy). Od vánoc nechali děckám měsíc 
volno a od poloviny ledna už opět pilně 
trénují.  Dne 8. března se zúčastnili 
turnaje Pavlica elektro cup (r. 2005 a ml.) 
na Dolní Bečvě a zde patřili k nejlepším.  
Vybojovali stříbrné medaile, navíc náš 
nejlepší střelec Martin Jurajda se umístil 
na druhém místě v tabulce produktivity a 

náš gólman Sebastian Vašek byl vyhlášen nejlepším brankářem. Navázali jsme dobrou spolupráci i s rodiči. 
S klukama si, aspoň to tak vypadá, trenéři rozumí, přibyli další 3 noví hráči a teď už se těší na jarní venkovní fotbálky. 
 
                                                                                                                                                                     Sekretář oddílu kopané: Zdenek Porubský 

 
Zimní přípravu jsme od října zahájily v místní tělocvičně a zaměřily 

jsme se tak na halovou sezónu. Těsně před Vánoci se v Rožnově uskutečnil 1. ročník vánočního turnaje. Tam jsme sice nenašly 
přemožitele, ale v celkovém součtu bodů jsme nakonec obsadily krásné 2. místo, kdy nás předčila pouze Horní Bečva, kterou jsme 
sice porazily, ale měla lepší konečné skóre. Třetí byla Valašská Bystřice, 
následovaná Dolní Bečvou a Rožnovem. 
První víkend v novém roce se konal halový turnaj na Dolní Bečvě. 
Domácí tým se postaral o výbornou diváckou kulisu a nastoupil také v 
obnovené sestavě. To vše jim přineslo velmi překvapivé, ale zasloužené 
vítězství. Nám připadla opět druhá příčka. Třetí skončila Horní Bečva, 
čtvrtý Rožnov, pátá Valašská Bystřice a šestý Frýdlant. Ukazuje se, že 
výkony týmů se hodně vyrovnávají a velmi často zápasy končí remízou 
nebo jen výhrou o gól. Divácky jsou proto tyto turnaje velmi atraktivní a 
ženský fotbal se pomalu, ale jistě dostává do povědomí veřejnosti. V 
polovině března jsme také hrály přátelské utkání proti Valašským 
Kloboukům. Jelikož nás nebylo dost, oslovily jsme hráčky Horní Bečvy, 

aby se s námi 
spojily. Jelikož 
jsou soupeřky 
již delší dobu 
registrované v 
soutěži, jejich 
převaha a 
zkušenosti byly 
znát. My jsme 
jim ale nedaly 
nic zadarmo a 
byly jsme jim 

dobrým soupeřem. Konečný výsledek zápasu 2:4 ve prospěch soupeřek napovídá, že jsme schopné hrát vyrovnaně i s 
registrovaným týmem. 
V sobotu 22.3. se bude konat poslední halový turnaj na Horní Bečvě, kterého se zúčastní i týmy Valašského Meziříčí a Lubiny. 
Vigantice tam jedou obhajovat loňské zlato, tak uvidíme, jak se zadaří. Od dubna již začínáme trénovat venku. Rády bychom 
oslovily všechny slečny, dámy, holky i paní, které by měly zájem hrát fotbal, aby se ozvaly nebo přišly na trénink. Chceme rozšířit 
naše řady o novou krev!:)                                                                                                                                               Zuzana Bělíková 

Zimní příprava Vigy Ladies 



 

 

Dne 1.3. 2014 proběhla na myslivecké 
chatě v areálu bažantnice výroční 
členská schůze MS Rysová  - 
Vigantice, o.s. Ve 14.00 zahájil a  

srdečně přivítal všechny přítomné členy sdružení, starostu obce 
Vigantice p. Deptu, předsedu honebního společenstva a zároveň 
předsedu ZOD Rožnovsko v.o.s. p. Mikundu, předseda 
Mysliveckého sdružení Lukáš Fojtášek. Po úvodních slovech a 
zvolení potřebných komisí byla přednesena hodnotící zpráva 
předsedy sdružení za uplynulý myslivecký rok 2013.  

Ve výroční zprávě byly zhodnoceny jednotlivé úseky činností, 
pořádané akce pro veřejnost a celkové fungování sdružení. Dále 
byly nastíněny úkoly a akce, které čekají sdružení v roce 
letošním. Na závěr své zprávy předseda sdružení poděkoval 
honebnímu společenstvu, ZOD Rožnovsko, OÚ Vigantice za 
spolupráci, sponzorům za přízeň a všem aktivním členům za 
práci, kterou pro myslivecké sdružení dělají. 
Poté následovaly další jednotlivé zprávy. Myslivecký hospodář 
Josef Fojtášek  zhodnotil uplynulý rok z hlediska mysliveckého 

hospodaření. Zmínil se o chovu a lovu jednotlivých druhů 
zvěře, které jsou myslivecky obhospodařované v naší 
honitbě a další problematice spojené s péčí o zvěř. Finanční 
hospodář Jiří Jurajda ve své zprávě přednesl ekonomickou 
situaci a finanční hospodaření za rok 2013. Kynologický 
referent Robert Fojtášek  konstatoval stav kynologie ve 
sdružení. Předseda kontrolní a revizní komise František 
Majer shrnul celkové fungování a dodržování stanov a 
provozního řádu MS Rysová – Vigantice, o. s. 
Po jednotlivých zprávách následovaly volby do výboru 
Mysliveckého sdružení. Na další funkční období 4 let byli 
zvoleni do výboru a kontrolní revizní komise tito členové 
sdružení. 
Vaněk František, Jurajda Martin, Jurajda Jiří, Baroš 
Vítězslav, Fojtášek Josef, Majer František, Mikunda Josef, 
Válek Oldřich, Janča Miroslav, Juříček Jaroslav. 
Stávající předseda Fojtášek Lukáš odmítl kandidovat do 
výboru na další funkční období.  
Dalším bodem výroční členské schůze bylo přijetí nových 
členů do MS Rysová – Vigantice, o.s. Po zhodnocení 
činnosti a aktivity jednotlivých adeptů byli přijati za členy 
sdružení Jurajda Tomáš, ing. Baroš Vítězslav, Bartošek 
Zbyněk, Fojtášková Darina. 
Po návrhu plánu činnosti na rok 2014 a diskuzi byl členskou 
schůzí přijat návrh na usnesení výroční členské schůze. 
Na závěr výroční členské schůze předseda Mysliveckého 
sdružení poděkoval za účast, popřál všem mnoho úspěchů v 
dalším mysliveckém roce a pozval přítomné na pohoštění. 

                                                                                                                          
Předseda MS Rysová - Vigantice, o.s.: Lukáš Fojtášek 

 

Předkládáme vám výtah ze zprávy 
předsedy ZO ČSV Hutisko-Solanec – 
Vigantice, kterou přednesl na výroční 
členské schůzi 23. 3. 2014. Ze zprávy 

předsedy jsme vybrali hlavně pasáže, komentující vývoj počasí 
v loňském roce, které vás určitě zajímají víc, než odborná 
činnost spolku. Je zajímavé si připomenout, že v loňském roce 
v tuto dobu nebylo po jaru ani památky. Příroda ale nakonec 
všechno dohonila a loňský rok byl včelařsky úspěšný. 
Doufejme, že bude i ten letošní. 
Zima od počátku ledna 2013 až do konce února měla téměř 
stejný charakter. Sněhu bylo pomálu a mrazy téměř žádné. 
Sníh se dostavil až v polovině ledna a zakrátko opět roztál a 
tak se to stále střídalo, jako na houpačce. Nejnižší noční 
teploty jen sporadicky klesaly pod -3°C a nejvyšší denní se 
většinou pohybovaly do tří stupňů nad nulu. 

V první březnové dekádě to už opravdu vypadalo jako v 
předjaří. Denní teploty vystupovaly nad 5°C a ty noční klesaly 
pod nulu jen málo. Ve druhé dekádě se však citelně ochladilo a 
v té třetí zavládla nečekaně taková zima, jakou jsme od 
počátku ledna ještě nezažili. Noční teploty nezřídka klesaly až 
pod mínus 15°C a denní se zpravidla nad nulu nedostávaly. 
Tímto vlastně byla největší zima paradoxně vlastně až na jaře. 
Poslední den v březnu napadlo po celodenním sněžení ještě 
30cm sněhu. A další sníh ještě padal, dokonce až 3. dubna. 
Trvalo pak dlouhých 12 dnů, než všechen sníh opět zmizel.  
Jaro nastupovalo velmi zvolna a bázlivě. Dá se říci, že 
skutečné jaro přišlo asi o jeden měsíc později, než obvykle. 
Zpočátku byl poměrně velký nedostatek pylu, pylovaly pouze 
lísky. Bylo nutné ihned provést alespoň zběžnou prohlídku 
včelstev, a kde se již nedostávalo zásob, přidat cukrové těsto. 
Některá včelstva tentokrát, bohužel, padla pro nedostatek 
zásob. Méně zkušení a méně svědomití včelaři tak zaplatili 
poměrně vysokou daň za velmi dlouhou zimu. 

Myslivecké sdružení Rysová – Vigantice, o.s. 

Myslivci bilancovali 

Český svaz včelařů, o.s. - ZO Hutisko - Solanec 

Včelaři bilancují 



 

Po teplotně velmi podprůměrném březnu nastalo konečně po 
10. dubnu tak dlouho očekávané jaro. Na včelnicích to 
konečně znovu pořádně zabzučelo, příroda se ze všech sil 
snažila dohnat to, co v březnu zameškala. Včelaři měli v tu 
dobu opravdu plné ruce práce. Bylo potřeba provést důkladné 
jarní prohlídky, přeorganizovat zásoby, vyčistit podmety, 
případně vyměnit dna, kontrolovat plodování a v tom smyslu 
aktivně rozšiřovat plodiště, zrušit slabá včelstva a spojit je se 
silnými. V tomto období je rovněž nejvhodnější provádět 
obnovu díla, a to pokud možno v co největší míře. Rovněž tak 
je na jaře vhodné provádět obnovu částí, nebo úplnou výměnu 
úlových systémů. 

Duben se tentokrát opravdu vydařil. Teplotně se naprosto 
vyrovnal následujícímu květnu, když denní teploty vystupovaly 
téměř pravidelně nad 15°C. Srážkově však byly oba měsíce 
podnormální. Včelstva se již mohla mohutně rozvíjet, neboť 
pastvy bylo dostatek. Kolem 20. května již na včelnicích 
zavoněla sladina. Medníky se počaly plnit květovými medy. 
Nebylo ho sice příliš, neboť v posledním květnovém týdnu se 
poměrně citelně ochladilo a včely část sladiny spotřebovaly 
pro sebe. 
Ochlazení z konce května setrvalo ještě i v prvním červnovém 
týdnu. Poté však zavládlo nádherné období teplých dnů s 
příjemnými teplotami nad 22°C. Srážek bylo na červen 
neobvykle málo, vyskytovaly se jen ojediněle ve formě 
přeháněk, či bouřek. A tak bylo velmi potěšitelné, že další, 
poměrně hojné přísuny sladiny na sebe nenechaly dlouho 
čekat. Ke slovu přišly opět medomety. Medy byly většinou 
tmavé s příměsí medovice, kvalitní a chuťově bohaté. Snůška 
tentokráte trvala, téměř bez přestávek celých šest týdnů, tj. až 
do konce července.  
Letní měsíce byly tentokrát příjemně teplé bez výrazných změn 
v denních maximech a bez nepříjemných několikadenních 

lijáků. Ty si to tentokrát odbyly někde jinde. Nejvyšších 
denních teplot bylo dosaženo v první srpnové dekádě, kdy 
nejvyšší teplota vystoupila 7x na 30°C a výše. Naopak, 
nejchladněji bylo ve druhé červencové dekádě a třetí srpnové. 
Po vytočení posledních medů, někdy na přelomu července a 
srpna, bylo vhodné plošně přeléčit včelstva kyselinou 
mravenčí. K tomuto bylo včas zajištěno potřebné množství 
formidolových desek. Tyto byly v dostatečném předstihu 
distribuovány úsekovými důvěrníky. Jedna včelařská sezona 
končí a založením zásob začíná druhá. Do konce srpna bylo 
tedy potřeba založit zásoby a připravit včelstva na zimování. 
V září se ráz počasí výrazně změnil. Zejména pak přibylo 
srážek a zbytek měsíce byl již vlhký a chladnější.  
Naše včelstva těší velmi dobrému zdravotnímu stavu. Spady 
roztočů ve vyšetřených vzorcích sice byly o něco vyšší, než v 
minulém roce, ale je to stále v únosné míře a dílčí nárůst 
zhruba kopíruje 4 letý rozvojový cyklus tohoto škůdce. 
Je pro nás velkým zadostiučiněním, že prozatím nemusíme na 
jaře léčit včelstva plošně, ani v létě používat, namísto kyseliny 
mravenčí, rovněž plošně, Gabon. Z dalších onemocnění se 
občas vyskytne zvápenatění plodu, které lze poměrně účinně 
potlačovat používáním kyseliny mravenčí.  
Zdravotní stav včelstev ve Zlínském kraji je však podstatně 
horší, než je tomu u nás. V mnohých organizacích musí léčit 
plošně na jaře a také v létě Gabonem. Ještě více zneklidňující 
je však v poslední době vývoj moru včelího plodu, zejména v 
jižní části okresu Vsetín. V loňském roce muselo být z 
rozhodnutí OVS ve Vsetíně zlikvidováno spálením 168 
včelstev na 33 stanovištích. Pro nás by to mělo být velmi 
vážným varováním, abychom byli nesmírně obezřetní a v 
ochranných pásmech nenakupovali žádná včelstva, ani 
včelařská zařízení, či pomůcky, byť by se jejich nákup zdál 
sebevíce výhodným. Při pohledu do plamenů hořících úlů se 
totiž může zhroutit včelařský sen i značně otrlému jedinci. My 
všichni se proto musíme neustále snažit o to, aby nás, pokud 
možno, něco podobného vůbec nepotkalo. 
Rok 2013 můžeme z pohledu počasí hodnotit jako teplotně 
průměrný, srážkově mírně podnormální. Opět se potvrdilo, že 
normální vývoj počasí, zejména v průběhu jarních měsíců a 
července, je hospodářsky nejvýhodnější. Tomu odpovídá i 
průměrný medný výnos 13kg na včelstvo. Naše organizace 
sdružovala ke 30. září 2013  49 včelařů. Ti obhospodařovali 
celkem 353 včelstev. Také v loňském roce se nám tedy 
podařilo navýšit počet včelstev. Tentokrát to bylo meziročně o 
8,3%.  
Vážení přátelé, včelaři. V závěru svého vystoupení bych chtěl 
poděkovat za odvedenou práci úsekovým důvěrníkům: př. 
Leopoldu Orságovi, Vítězslavu Vránovi, Vojtěchu Adamcovi, 
Jaroslavu Němcovi, Janu Pavlicovi a Petru Vičanovi. Příteli 
Němcovi rovněž děkuji za práci revizora ZO.  Dále chci 
poděkovat dalším členům výboru: př. Janu Pastorkovi za 
výkon funkce hospodáře a příteli Pavlu Koláčkovi, za 
zodpovědný výkon funkce jednatele. Musím rovněž poděkovat 
starostům obcí Vigantice a Hutisko-Solanec za projevenou 
přízeň, jež byla presentována peněžitými dary na činnost 
našeho spolku. 
                                                                   RNDr. Leopold Orság 



 

 
V neděli 29. Června 2014 si připomeneme a 

oslavíme významné 100. výročí posvěcení 
našeho kostela Proměnění Páně.  Po slavnostní 
mši svaté v 9:00 hod. bude na zahradě u kostela 
společné posezení s hudbou a pohoštěním. 

S díky a obdivem vzpomeneme na všechny, kteří stáli u zrodu myšlenky 
postavení kostela v poměrně malé obci, jakou je naše, za nuzných poměrů 
před 1. světovou válkou. V dalších letech pak na řadu obětavých lidí, kteří 
se podíleli na opravách, rekonstrukcích, pořízení varhan, stálé údržbě, 
výzdobě a chodu. S naším kostelem a dominantou obce nás pojí společná 
setkávání při slavení mší svatých, uzavírání sňatků, křtů a rozloučení při 
pohřbech s našimi spoluobčany a doprovázení na místní hřbitov. 
Na tuto oslavu jsou velmi srdečně zváni všichni naši občané. Těšíme se na 
společné setkání. 
Máte-li doma kroj, určitě si ho na tuto slavnost vezměte.                                           Zástupkyně v  pastorační radě: Emilie Kubíčková 

 

Novodobá definice kroniky uvádí: 
Úlohou kroniky je chronologicky popsat historické 

události. Popis těchto událostí  je ale důsledně strohý. Nepopisují se žádné příčiny a souvislosti. 
Události nebo jejich aktéři se nehodnotí. Kronika obsahuje pouze faktický popis událostí. 
V roce 1835 byl vydán guberniální 
výnos, který dával za povinnost 
všem městům, obcím, světské a 

duchovní vrchnosti dnem 1. ledna 1836 zakládat pamětní 
knihy. Ovšem požadavek, aby zápisy v pamětních knihách 
byly psány německým či latinským jazykem, silně omezil  
výběr kronikářů. Tak se stalo, že tento výnos zůstal poněkud 
bez ohlasu. Teprve zákon č. 80/1920 završil snahy po zavedení 
pamětních knih ve všech obcích. Začal platit v roce 1921 a 
platil pouze v českých zemích. O deset let později bylo vydáno 
nové vládní nařízení, které bylo závazné pro celý stát. Další 
změny přinesla okupace. V roce 1940 byla vydána směrnice, 
která odebírala obcím kroniky. Ne všichni kronikáři chtěli 
kroniku vydat. Někteří ji ukryli, někteří pořídili opis který 
odevzdali. Po skončení války byly kroniky vráceny. Teprve po 
válce vyšlo najevo, proč byla vydána směrnice o odevzdání 
pamětních knih. Tato akce vyšla z iniciativy českých archivářů 
a historiků  a měla jediný cíl – aby kroniky prošly dobou 
okupace bez fyzických šrámů a aby jejich zápisy nebyly 
znehodnoceny psaním údajů z donucení a nátlaku. 
V květnu 1945 byli kronikáři vyzváni, aby zpětně doplnili 
zápisy z okupace. Po únoru 1948 sílily obavy kronikářů, že 
dojde ke zpolitizování kronikářské činnosti. Tyto obavy 
dostaly reálnou podobu ve směrnicích z roku 1956. Tyto 
směrnice nebyly dosud zrušené. Podle nich dozor nad vedením 
kronik měl být zajišťován odbory  školství a kultury okresních 
národních výborů. Po listopadu 1989 přešla povinnost péče o 
kroniky na obce. V současné době se řídí zákonem 132/2006 o 
kronikách obcí. 
Kronika obce Vigantice je vedena od roku 1954 a prvním 
kronikářem byl Ludvík Orság, č.p.24. 
V dalších letech se vystřídali kronikáři: 
1957 – 1960   Metoděj Baroš, č.p.60 

1961 – 1964   Karel Orság, č.p. 51,  
1965 – 1966   Antonín Obšivač, č.p. 29 
1967 – 1989   Karel Orság, č.p.51 
Od roku 1990  Jana Krhutová, č.p.24 
V současné době jsou události zapisovány do svazku č.8. 
Každoroční zápis je rozdělen do kapitol: události ve světě, 
republice a regionu, hospodářství a ekonomika, obyvatelstvo, 
činnost OÚ, rozpočet obce, výstavba, údržba obce , kultura, 
škola a školka, zemědělství, tělovýchova, hasiči, myslivci, 
počasí, zajímavosti, volby. 
Zdroje informací jsou různé – vlastní záznamy, noviny, 

časopisy, Infoknál Vigantice, internet, Zpravodaj Vigantic. 
Nejsložitější je získat podklady od osob nebo Centrálního 
registru obyvatel, který v současnosti příliš nefunguje. Protože 
do kroniky se nemůže nic lepit, tak veškeré fotografie, 
výstřižky z novin, plánky, a pod., které patří do kroniky, jsou 
ukládány do složky jako  Příloha kroniky  obce Vigantice. 
Před vlastním zápisem je koncept zápisu předkládán  ke 
schválení zastupitelstvu obce. Současný svazek kroniky je 
uschován v zamčené skříni na OÚ a bude tam ještě 10 let po 

Farní společenství 

Farní zpravodajství 

                                            O kronice obce 



 

ukončení posledního zápisu. Pak bude odevzdán do Státního 
okresního archivu Vsetín, kde doplní řadu předcházejících 
svazků. 
Občané mají právo ve vymezené době nahlédnout do kroniky 
pod  dohledem kronikáře. Občan starší 18-ti let má právo 
písemně  navrhnout úpravu zápisu. Každá změna, oprava a 

doplnění zápisu může být provedena po projednání a schválení  
zastupitelstvem obce  Vigantice. 

                                                           
Kronikářka: Jana Krhutová 

 
 

K 1. lednu 2014 je v obci Vigantice k trvalému pobytu 
přihlášeno 1 030 osob (podle statistiky „Obce podle 
obyvatel“, kterou vydává Ministerstvo vnitra ČR). Od 
začátku tohoto roku se tedy počet občanů zvýšil o 12.  
Opět žádáme naše občany, aby nám narození přírůstku do rodiny neprodleně oznámili. Hlavně proto, 
abychom vašeho drobečka neopomněli pozvat k „Vítání občánků“. 

Pokud se jedná o ztrátu v rodině úmrtím, prosíme zástupce pozůstalých, aby se v prvním kroku dostavili na obecní úřad k 
vypořádání původní smlouvy o nájmu hrobového místa a k sepsání smlouvy nové. 
 

Občan Vigantic, který se dožívá 
významného jubilea 70 let a více, 

bývá předem osloven někým z členů zastupitelstva a je dotázán, jakou formu 
upřednostňuje. Zda dává přednost návštěvě dvojice zastupitelů obce a možnosti 
popovídat si o dění v obci nebo volí možnost druhou, tzn., že mu bude bez 
návštěvy zastupitelů doručeno blahopřání a poukaz na nákup v některé místní 
prodejně potravin. Zastupitelstvo obce se v těchto případech snaží respektovat 
soukromí našich občanů. Ne každý stojí o návštěvy, pochopitelně. 
 
Jiný případ ovšem je  náš spoluobčan pan Josef Bukovjan, který se letos 29. 
ledna dožil úctyhodných 101 let. S takovým věkem se už člověk stává osobou 
veřejnou a právo na soukromí mu zaniká. Kromě rodiny mu přišel dopoledne 
poblahopřát starosta obce Aleš Depta, odpoledne přišli na návštěvu bývalí 
kolegové z hasičského sboru, u něhož oslavenec dlouhá léta působil. A jakoby 
toho nebylo dost, návštěvu Rožnova pod Radhoštěm zakončil toho dne hejtman 
Zlínského kraje Stanislav Mišák tím, že dojel do nedalekých Vigantic popřát k 

101. narozeninám tamnímu občanovi Josefu Bukovjanovi.   
Josef Bukovjan se narodil 29. ledna 1913 na Soláni. Byl jedním s 
osmi sourozenců. Měl jednoho bratra a šest sester. Vystřídal celou 
řadu profesí. Za války pracoval ve vsetínské Zbrojovce a také v 
Ostravě. Poté byl zaměstnancem firmy Tonak, pracoval také u 
cestářů a zedničil. Ve Viganticích postavil několik domů. „Pracoval 
neúnavně celý život. Ještě v důchodu dělal topiče v místní pekárně," 
doplnila dlouhý výčet profesí nejmladší dcera Josefa Bukovjana 
Marie Šturcová, která se o tatínka stará. Josef Bukovjan vychoval 
pět dětí, má deset vnoučat a řadu pravnoučat. Stále se zajímá o 
veřejné dění. Rád sleduje zpravodajství. Podle dcery byl vždy dobrá 
nátura. „Nikdy jej nic nerozhodilo. On se vždy jen usmíval," říká o 
svém otci Marie Šturcová. 

 
Hlavní záměry využití:  
- ve Val. Meziříčí: poslední splátka Českým drahám a.s. za 

budovu, ve které Charita poskytuje služby pro lidi ohrožené soc. vyloučením (bezdomovci), a kde také 
provozuje Charita šatník  
- v Kelči - kompenzační pomůcky pro seniory, které jsou k zapůjčení také pro širší veřejnost (nejen pro 
klienty Charity) 
- v Rožnově p. R. - podpora pečovatelské služby pro seniory (koupě osob. automobilu), kompenzační 
pomůcky 

Informace z obce 

Z naší matriky 

1 Slováková Božena 90 let č.p. 148

2 Holubová Jarmila 70 let č.p. 221

3 Mikundová Bohumila 75 let č.p. 173
Slováková Marie 80 let č.p. 181

Šuláková Vlasta 70 let č.p. 296

Boráková Svatava 70 let č.p. 202

5 Děcký Cyril 80 let č.p. 9

Novotná Marie 85 let č.p. 161

Valová Jana 70 let č.p. 225

7 Šulák Josef 70 let č.p. 296

8 Slováček Alois 75 let č.p. 238

Indráková Rosálie 80 let č.p. 3
Mročková Božena 80 let č.p. 189

9 Dorotík František 80 let č.p. 130

10 Opálková Milada 85 let č.p. 138

Obšivačová Jiřina 80 let č.p. 174

Pařík Václav 75 let č.p. 123

Vašek František 75 let č.p. 208

Šturalová Marie 75 let č.p. 171

Válek Zdeněk 70 let č.p. 87

Bělunková Marie 70 let č.p. 152

Jubilanti v roce 2014
Naši letošní jubilanti 

K tříkrálové sbírce 2014 



 

- ve Val. Bystřici - antidekubitní pomůcky (proti proležení na 
nohou u lidí, kteří jsou trvale na lůžku), dovybavení Charitního 
domu pokojného stáři 
Z této částky (už nedělené na jednotlivá města) půjde také část na 
tzv. přímou pomoc lidem, kteří se akutně ocitli ve špatné finanční 
situaci - např. pro rodiny s dětmi, nebo matky s dětmi bez otce 
atd.   
Zapečetěno bylo 327 pokladniček, tzn. 327 vedoucích, tedy více 
než 1 000 koledníků na území působnosti Charity VM. 
Pozoruhodné výsledky jsou oproti loňsku na Dolní Bečvě a Val. Bystřici, také v Lešné - vzhledem k velikosti obcí;  největší nárůst 
je ve VM - o 25 000 oproti loňsku. Ze 22 obcí byl ve 3 obcích malý pokles, jinak bylo všude více.  
Stojí za zmínku, že vše dobře dopadlo, že se nestalo nic vážného, jako např. přepadení skupinky, že se nestal žádný skandál (v 
předloňském roce se u jedné vedoucí skupinky našly drogy). Také se nestalo, že by se někdo vloupal do pokladničky (rovněž bylo 
podezření v loňském roce). Takže vše proběhlo v poklidu. 
                                                                                                                                       Koordinátor TS, Charita Val. Meziříčí: Jan Lušovský 

  
Byla spuštěna s podporou Zlínského kraje Valašským muzeem v 
přírodě v Rožnově pod Radhoštěm ve spolupráci s místními 
samosprávami. Snahou muzea je ve spolupráci se zástupci okolních 
obcí a měst, Zlínského kraje, Ministerstva kultury a dalších subjektů 
opětovné znovuvybudování a zprovoznění tohoto zařízení, které v 
noci na 3. března 2014 zasáhl ničivý požár. 
Ze získaných prostředků budou hrazeny především předpokládané 
dodatečné náklady mimo pojistné krytí, související s opravou objektu 
Libušína a jeho znovuuvedení do provozu. Organizátoři sbírky 
upozorňují, že platný a oficiální bude pouze jeden jediný účet veřejné 
sbírky na obnovu Libušína.  

 
 

Kompostéry si doposud vyzvedlo 216 
vlastníků nemovitostí. Počítáme-li, že 
popisných čísel v obci je 341, zbývá nám 
ještě 125 nemovitostí bez kompostéru. 
V obecním skladu jich zbývá 84. 
Znamená to, že pokud by o kompostér 
zdarma projevili zájem všichni vlastníci 
nemovitostí ve Viganticích, 41 jich 

zůstane neuspokojeno. Kdo tedy ještě 
váhá, ten by si měl s rozhodnutím 
pospíšit. 
A teď se podívejme na problém 
s kompostéry z druhé strany. Blokují 
nám na obci kapacitu skladových 
prostor. Rádi se jich co nejdřív zbavíme. 
Například: počkáme těm nerozhodným 
do konce května tohoto roku. Pak 
přidělíme zbývající kompostéry např. 

těm, kdo vlastní nemovitosti v sousedství 
s okresní silnicí a po celá léta sečou 
dobrovolně trávu mezi svým plotem a 
cestou. A ty zbývající rozdělíme mezi 
vlastníky zahrad s velkou plochou, ze 
které platí odpovídající daň 
z nemovitostí, jejíž výtěžek se převádí na 
účet obce. A skladové prostory budou 
volné. 

 

 Nabízíme službu špalíkování ořezaných 
větví. Příklad: Provedete důkladnou 
ořezávku ovocných i jiných stromů na 
své parcele. Co s tou hromadou větví? 
Spálit? Je to škoda a sousedům se to 
pálení nemusí zrovna zamlouvat (žádná 
obecní vyhláška to nezakazuje, ale 
vysvětlovat dorazivšímu hasičskému 
sboru, proč jste pálení neohlásili na kraj, 
to je dost prekérní situace). Můžete taky 
vzít sekyrku a sekat větev po větvi, času 
máte dost. Třetí možnost pak je, že 
zavoláte na obecní úřad, aby k vám zajel 

traktorek s připojeným špalíkovačem. 
Osádka této vychytávky větve protáhne 
špalíkovačem a po hromadě větví 
zbydou pytle špalíků. Rychlá a čistá 
práce. A cena služby?  275 Kč za hodinu 
bez vaší účasti nebo 210 Kč, když se 
aktivně zapojíte při podávání větví. 
K tomu 8 Kč za jeden pytel. Ušetřit 
můžete, když si větve necháte 
sešpalíkovat takzvaně na plachtu. Přece 
jenom ale špalíky v pytlích jsou 
komfortnější. Pytle jsou vzdušné, dřevo 
v nich dobře proschne a dá se s ním topit 
v kotli nebo použít při letní grilovačce. 

Závěrem snad jen to, že obec na této 
službě nevytváří žádný zisk. Je to pojato 
jako služba občanům. 

Veřejná sbírka na obnovu Libušína na Pustevnách 

Hotovostn ě je možno
finan ční prost ředky

dávat do pokladni ček:

1. objekt Sušák – vstup
do VMP - POKLADNY

Kompostéry zdarma 

Špalíkování větví 

rok 2013 rok 2014 obyvatel na 1 obyv.

Dolní Be čva 78 166 Kč 87 979 Kč 1 878 47 Kč

Horní Be čva 45 660 Kč 48 836 Kč 2 443 20 Kč

Hutisko-Solanec 86 403 Kč 90 500 Kč 1 998 45 Kč

Prost řední Be čva 71 003 Kč 74 852 Kč 1 721 43 Kč

Rožnov p. R. 287 287 Kč 297 008 Kč 16 736 18 Kč

Valašská Byst řice 100 594 Kč 111 640 Kč 2 287 49 Kč

Vidče 61 549 Kč 62 265 Kč 1 724 36 Kč

Vigantice 37 910 Kč 45 718 Kč 1 030 44 Kč

Celkem 768 572 K č 818 798 Kč 29 817 27 Kč

Výtěžek Tříkrálové sbírky 2014 v Charit ě Rožnov pod Radhošt ěm



 

 

V sobotu 26. dubna 2014 od 9:00 do 15:00 se opět uskuteční 
sběr velkoobjemového odpadu. Kontejnery budou v obci 
rozestaveny na obvyklých místech a jako obvykle žádáme 

občany, aby do nich neukládali kovový šrot, zbytky rostlin a 
stromů (lze kompostovat v kompostérech, nechat si nasekat na 
špalíky nebo spálit, pokud neobtěžujete sousedy) a odpad 
nebezpečný. 

 

V sobotu 26. dubna 2014 od 9:00 do 11:00 proběhne odběr 
nebezpečného odpadu. Před budovou obecního úřadu 
pracovníci firmy JAPA z Rožnova od obyvatel Vigantic 
odeberou nebezpečný odpad, jako jsou baterie a akumulátory, 

zářivky, odpad s obsahem rtuti, chladničky a mrazničky, 
televizory, monitory i ostatní elektroniku, tuky, oleje a jiná 
maziva, barvy, lepidla a pryskyřice, organická rozpouštědla, 
kyseliny a hydroxidy, odmašťovací přípravky, pesticidy, jakož 
i obaly a odpady znečištěné látkami, které mají nebezpečné 
vlastnosti. Samozřejmě zdarma. Odeberou i ojeté pneumatiky! 

 
Na sobotu 3. května 2014 je v obci Vigantice zajištěno 
hromadné očkování psů a koček. Od 11:00 do 12:00 si před 
budovou obecního úřadu opět užijeme legraci s našimi psíky a 
hafany. Kočku jsme tam ještě neviděli. Vakcinaci bude 
provádět MVDr. Radim Korbáš, očkovací průkazy vezměte s 
sebou (je možnost vystavení nového očkovacího průkazu). 
Základní cena očkování proti vzteklině je 120 Kč. V nabídce 
budou i další kombinace očkování. Je to příležitost pro ty, kdo 
mají problémy s dopravou psa k veterináři i pro ty, jejichž pes 
má problémy už jenom s čekárnou a ordinací veterináře. 
 
 

Sběr velkoobjemového odpadu 

Odběr nebezpečného odpadu 

Hromadné očkování psů, o kočkách nemluvě 

Investiční akce, které v tomto roce doposud proběhly nebo právě probíhají: 
protipovodňový systém                    výměna oken v budově bývalé MŠ                           relaxační zóna Horní Dráhy II 

Zpravodaj Vigantic vydává obec Vigantice, IČ 00304441, Vigantice 203     Evidence Ministerstva kultury MK ČR E 17168     (neprošlo jazykovou úpravou) 

Tiskne Lupress s.r.o., Frýdlant nad Ostravicí       Příspěvky posílejte na e-mail:   mistostarosta@vigantice.cz,         Tel.:   571 655 142,     Mobil: 734 278 891 

Víte, jak z vás žena udělá milionáře? 

Lehce, ale musíte být před tím miliardářem. 

Kdo je to absolutní jeptiška? 

Jeptiška, jejíž matka i babička byly jeptišky. 


